

ပြစ်မှုဆိုင်ရာပြင်ဆင်မှု

တရားရုံးချုပ်တရားသူကြီး ဦးမြင့်အောင် ရွှေတွင်

ဦးကျော်တင့်

နှင့်

ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်ပါ ၂*

ပြစ်မှုဆိုင်ရာကျင့်ထုံးဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၃၉နှင့် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်၊ တရားစီရင်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅(င) အရ တရားရုံးချုပ်သည် တရားရုံးတစ်ရုံးက ချမှတ်ထား သော စီရင်ချက်အမိန့်နှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ကို ပြောင်းလဲ ပြင်ဆင်နိုင်သည်။ ၁၉၉၃ခုနှစ်၊ ကလေး သူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇(ခ)အရ ချမှတ်သော အမိန့်ကိုလည်း ပြင်ဆင်မှုတွင် ပြောင်းလဲ စီရင်နိုင်ခြင်း။

ဆုံးဖြတ်ချက်။ ။ ၁၉၉၃ ခုနှစ်၊ ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၇၂ တွင် “ဤဥပဒေတွင်သီးခြားပြဋ္ဌာန်းချက်မပါရှိလျှင် ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ကျင့်ထုံး ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်”ဟု ပြဋ္ဌာန်း ထားသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြစ်မှုဆိုင်ရာကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၃၉ နှင့် ၂၀၀၀ပြည့်နှစ်၊ တရားစီရင်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅(င) အရတရားရုံးချုပ် သည်တရားရုံး တစ်ရုံးက ချမှတ်သော စီရင်ချက်အမိန့်နှင့် ဆုံးဖြတ် ချက်တစ်ရပ်ဖြစ်သည့် ၁၉၉၃ခုနှစ်၊ ကလေးသူငယ်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၇(ခ)

* ၂၀၀၅ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ပြင်ဆင်မှုအမှတ်-၉၀(ခ)
 + ၂၀၀၅ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ပြင်ဆင်မှုအမှတ်-၃၇(ခ)တွင်ချမှတ်သော
 ၁၈-၁-၂၀၀၅ ရက်စွဲပါ မန္တလေးတိုင်းတရားရုံး၏ အမိန့်ကိုပြင်ဆင်မှု။

၂၀၀၅
ဦးကျော်တင့်
နှင့်
ပြည်ထောင်စု
မြန်မာနိုင်ငံတော်
ပါ ၂

အရချမှတ်သော အမိန့်အား ပြင်ဆင်မှုတွင် ပြောင်းလဲစီရင်နိုင်သည်။
လျှောက်ထားသူအတွက် - ဦးကိုကိုလေး
(တရားရုံးချုပ်ရှေ့နေ)
လျှောက်ထားခံရသူအတွက် - ၁။ ဦးရွှေရန်၊
(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊
ရှေ့နေချုပ်ရုံးခွဲ၊ မန္တလေးမြို့၊)
၂။ ကိုယ်တိုင်(မလာ)
(မထားထားအေးမှ လျှောက်
ထားချက်ရေးသား တင်သွင်း
သည်။)

မန္တလေးမြို့၊ ကလေးသူငယ်တရားရုံး၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ်
၆၁/၂၀၀၄ တွင် သန်းဇော်ဝင်းအား ပြစ်မှုဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၃၃၇ အရ
အပြစ် ရှိကြောင်းတွေ့ရသဖြင့် ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇(ခ) အရ
၅၀၀၀၀/- ကျပ်တန် ခံဝန်သူ(၂)ဦးဖြင့် တစ်နှစ်အတွင်း ကောင်းမွန်စွာ
နေထိုင်ရန် မိဘထံ အပ်နှံစေရန် အမိန့်ချမှတ်သည်။ ယင်းအမိန့်ကို
မူလရုံးတရားလို ဦးကျော်တင့်ကမကျေနပ်သဖြင့် မန္တလေးတိုင်းတရားရုံး၊
ပြင်ဆင်မှုအမှတ် ၃၇/၂၀၀၅ အရလျှောက်ထားရာပလပ်သဖြင့် ၎င်းက
ဆက်လက်၍ တရားရုံးချုပ်(မန္တလေးရုံးထိုင်)တွင် ဤပြင်ဆင်မှုကို
လျှောက်ထားခြင်းဖြစ်သည်။

အမှုမှာ မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်(စ)ရပ်ကွက်တွင်
နေထိုင်သူ အထက်တန်းပြဆရာဦးကျော်တင့်က ၁၇-၈-၂၀၀၄ ရက်နေ့
နံနက် (၈)နာရီခန့်တွင် သန်းဇော်ဝင်းနှင့် အမည်မသိအမျိုးသမီးတစ်ဦး
တို့စကားများကြရာမှ သန်းဇော်ဝင်းမှ ခုံနှင့်ပစ်ပေါက်သဖြင့် အ-မ-
က(၁၆)၊ ဒုတိယတန်းကျောင်းသား မောင်ဉာဏ်ဝင်းလှိုင်၏ ဦးခေါင်းကို
ထိမှန်ပြီး သားဖြစ်သူမောင်ဉာဏ်ဝင်းလှိုင်အား မန္တလေးမြို့၊ ဆေးရုံကြီး
ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြောဌာနတွင်တက်ရောက်ကုသနေရကြောင်း
ရ-ယ-က အဖွဲ့ဝင် ဦးသောင်းညွန့်က လာရောက်ပြောဆိုသိရသည်။

သို့ဖြစ်၍ ခုံနှင့်ပစ်ပေါက်သူ သန်းဇော်ဝင်းအား အရေးယူပေးပါရန် ပြည်ကြီး တံခွန်ရဲစခန်းတွင် တိုင်ကြားအရေးယူသောအမှုဖြစ်သည်။

၂၀၀၅
ဦးကျော်တင့်
နှင့်
ပြည်ထောင်စု
မြန်မာနိုင်ငံတော်
ပါ ၂

လျှောက်ထားသူ၏ ရှေ့နေက ရေးသားလျှောက်လဲရာတွင် ပြစ်မှု ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၃၃၇ အရအပြစ်ရှိသူအား ထောင်ဒဏ် (၂)နှစ်အထိ ပြစ်ဒဏ်စီရင်နိုင်သော်လည်း လျှောက်ထားခံရသူအား ကလေးသူငယ် ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇(ခ) အရပြစ်ဒဏ်စီရင်ခြင်းမှာ ပြစ်မှုနှင့်ပြစ်ဒဏ်မမျှတကြောင်း၊ ကျူးလွန်သောပြစ်မှုအလိုက် အမှုအခြေအနေအလိုက် လျော်ညီမျှသော ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ပြင်ဆင် ပေးသင့်ကြောင်း၊ လျှောက်ထားခံရသူသည် ခံဝန်ကာလအတွင်းပင် ဇီးကုန်းရွာတွင် မောင်ဘိုဘိုဦး (၉)နှစ်အား စက်ဘီးဖြင့် တိုက်ခြင်း၊ ဤထောက်ဖြင့်ကန်ရုံမျှမက ဆဲရေးကြိမ်းမောင်း မှုထပ်မံဖြစ်ပွားသဖြင့် ကတိသစ္စာပြုလွှာနှင့်အတူတင်ပြ၍ မူလရုံးအမိန့်ကို ပြင်ဆင်ပေးသင့် ကြောင်းလျှောက်ထားသည်။

လျှောက်ထားခံရသူ သန်းဇော်ဝင်း၏မိခင်ဒေါ်ထားထားအေးမှ လျှောက်ထားရာတွင် လျှောက်ထားသူ၏ ကလေးငယ်တွင် ရရှိသော ဒဏ်ရာမှာ သန်းဇော်ဝင်းက တမင်သက်သက်ပြုလုပ်ခြင်း မဟုတ်ဘဲ မတော်တဆသာ ဖြစ်ပွားခဲ့ရကြောင်း၊ သန်းဇော်ဝင်းမှာ ကျောင်းပညာ သင်နှစ်(၁)နှစ် ပျက်ကွက်ခဲ့သဖြင့် ပညာရေးထိခိုက်နစ်နာမှုရှိခဲ့ကြောင်း၊ ကျောင်းစရိတ်ကို အနိုင်နိုင်ဖြင့် ကျောင်းတက်နေရသော ကျောင်းသား တစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း၊ လျှောက်ထားခံရသူ(၂) သန်းဇော်ဝင်း၏ ပညာရေးကို ထောက်ထားသောအားဖြင့် ပြင်ဆင်မှုကိုပလပ်ပေးရန် လျှောက်ထား သည်။

ရှေ့နေချုပ်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးက အမှုကို မူလကလေး သူငယ်တရားရုံးမှ ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၁(ခ) အရ သာမန်မှုဖြင့် စစ်ဆေးကြောင်း၊ တရားခံသန်းဇော်ဝင်းက ပြစ်မှုဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၃၃၇ ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ဝန်ခံသဖြင့်ငှင်းအား ၅၀၀၀၀/- ကျပ်တန်ခံ

၂၀၀၅
ဦးကျော်တင့်
နှင့်
ပြည်ထောင်စု
မြန်မာနိုင်ငံတော်
ပါ ၂

ဝန်ခံသူ(၂)ဦးဖြင့် (၁)နှစ်အတွင်း ကောင်းမွန်စွာနေထိုင်ရန် မိဘထံ အပ်နှံခဲ့ကြောင်း၊ သန်းဇော်ဝင်းမှာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး၏ ထောက်ခံ စာ အရ အသက်(၁၆)နှစ်မပြည့်သေးသဖြင့် ကျူးလွန်သောပြစ်မှုသည် ကြီးသည်ဖြစ်စေ၊ ငယ်သည်ဖြစ်စေ၊ ကလေးသူငယ်သည် အကျင့် စာရိတ္တ မျက်ပြားခြင်းမရှိလျှင် နောက်ထပ်ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်းကို ဟန့်တားနိုင်ရန် ထိုကလေးသူငယ်ကို (၃)နှစ်ထက်မပိုသော ကာလ အတွင်းခံဝန်ချုပ်ပါ စည်းကမ်းအတိုင်းကောင်းမွန်စွာ ကျင့်ကြံ စေရေးအတွက် မိဘထံပြန်လည်အပ်နှံခြင်းမှာ ဥပဒေအရ မှန်ကန်သဖြင့် ပြင်ဆင်မှုကို ပလပ်သင့်ကြောင်းလျှောက်ထားသည်။

မူလရုံးအမှုကို စိစစ်ရာတွင် ၁၇-၈-၂၀၀၄ ရက်နေ့ နံနက် (၈) နာရီခန့်တွင် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် (စ) ရပ်ကွက်နေ သန်းဇော်ဝင်းသည် အမည်မသိအမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် စကားများရန်ဖြစ်ရာ သန်းဇော်ဝင်းက ခုံနှင့်၎င်းအမျိုးသမီးအား ပစ်ပေါက်ရာအနီးရှိ အ-မ-က(၁၆) ဒုတိယ တန်းကျောင်းသား မောင်ဉာဏ်ဝင်းလှိုင် (၇)နှစ်၏ ဦးခေါင်းကို ထိမှန် သဖြင့် မောင်ဉာဏ်ဝင်းလှိုင်အား မန္တလေးမြို့၊ ဆေးရုံကြီး ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောဌာနသို့ တင်ပို့ကုသနေရကြောင်း၊ (စ) ရပ်ကွက် ရ-ယ-က အဖွဲ့ဝင်ဦးသောင်းညွန့်က ထိုအကြောင်းကို တရားလိုဦးကျော်တင့်အား အ-ထ-က(၇) ချမ်းမြသာစည်ကျောင်းတွင် ကျောင်းတက်နေစဉ် လာရောက်ပြောကြားသဖြင့်သိရကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ သားဖြစ်သူ မောင်ဉာဏ်ဝင်းလှိုင် (၇)နှစ်အား ခုံဖြင့်ပစ်ပေါက်သူ သန်းဇော်ဝင်းကို အရေးယူပေးပါရန် ပြည်ကြီးတံခွန် ရဲစခန်းတွင် တိုင်ကြားရာမှ တရားခံ သန်းဇော်ဝင်းအား ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃၇ အရတရားစွဲဆိုသည်။

မန္တလေးမြို့၊ ကလေးသူငယ်တရားသူကြီးက ကလေးသူငယ် သန်းဇော်ဝင်း၏အသက်မှာ (၁၆) နှစ်မပြည့်သေး၍ စွဲဆိုသော ပြစ်မှု ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၃၃၇ မှာ ထောင်ဒဏ် (၂)နှစ်အထိသာ ချမှတ်နိုင် သဖြင့် ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၁(စ) အရသေဒဏ်၊ တစ်သက်တစ်

၂၀၀၅
ဦးကျော်တင့်
နှင့်
ပြည်ထောင်စု
မြန်မာနိုင်ငံတော်
ပါ ၂

ကျွန်းဒဏ် သို့မဟုတ် ထောင်ဒဏ်(၃)နှစ် အထက်ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်နိုင်
သော ကလေးသူငယ်မှုခင်းများမှ တစ်ပါးအခြားကလေးသူငယ်မှုခင်း
များကို သာမန်မှုစစ်ဆေးသည့် နည်းလမ်းအတိုင်းစစ်ဆေးခြင်းဖြစ်သည်။
တရားခံသန်းဇော်ဝင်းအား ထောင်ဒဏ်ခြောက်လအောက် စစ်ဆေး
နည်းဖြင့် ကလေးသူငယ်အား ပြစ်မှုပါအကြောင်းရာများကို ဖတ်ကြား
ရှင်းလင်းရာ သန်းဇော်ဝင်းက အပြစ်ရှိကြောင်း ဝန်ခံသည်။

၁၉၉၃ခုနှစ် ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇(ခ) အကျဉ်းချုပ်
သော ပြစ်မှုသည် ကြီးသည်ဖြစ်စေ၊ ငယ်သည်ဖြစ်စေ၊ ကလေးသူငယ်
သည် အကျင့်စာရိတ္တပျက်ပြားခြင်း မရှိသေးလျှင် နောက်ထပ်ပြစ်မှု
ကျူးလွန်ခြင်းကို ဟန့်တားနိုင်ရန်အတွက် (၃)နှစ်ထက်မပိုသော ကာလ
အတွင်း ခံဝန်ချုပ်ပါ စည်းကမ်းများအတိုင်း ကောင်းမွန်စွာကျင့်ကြံစေ
ရေးအတွက် မိဘအုပ်ထိန်းသူအား ခံဝန်ချုပ်ဆိုအပ်နှံနိုင်သည်ဟု ပြဌာန်း
ထားသည်။

အမှုမှာ လျှောက်ထားခံရသူ သန်းဇော်ဝင်းသည် အမျိုးသမီး
တစ်ဦးနှင့်စကားများရာမှ မဆင်မခြင်ခဲ့ဖြင့် ပစ်ပေါက်ရာမှအနီးတွင်
ရောက်ရှိနေသော မောင်ညဏ်ဝင်းလှိုင်၏ ဦးခေါင်းကို ထိခိုက်မိခြင်း
ဖြစ်ရာ ၎င်းသည်မဆင်မခြင် ဒေါသအလျှောက်ပြုလုပ်မှုရှိသည်ဟု အမှု
တွင် ပေါ်ပေါက်နေသော အကြောင်းခြင်းရာများအရ ပေါ်ပေါက်ပေ
သည်။

အဆိုပါ ၁၉၉၃ခုနှစ်၊ ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၄အရ ပြစ်မှု
ကျူးလွန်သော ကလေးသူငယ်အပေါ် အမိန့်ချမှတ်ခြင်း မပြုမီကလေး
သူငယ်တရားရုံးသည်

- (က) ကလေးသူငယ်၏အသက်နှင့်အကျင့်စာရိတ္တ
- (ခ) ကလေးသူငယ်နေထိုင်သော ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေ
- (ဂ) ပြစ်မှုကျူးလွန်ရသည့်အကြောင်းရင်း
- (ဃ) ကလေးသူငယ်ကြီးကြပ်သူက တင်သွင်းသောအစီရင်ခံစာ

၂၀၀၅
ဦးကျော်တင့်
နှင့်
ပြည်ထောင်စု
မြန်မာနိုင်ငံတော်
ပါ ၂

(င) ကလေးသူငယ်၏အကျိုးငှာ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် လိုအပ်သည် ဟု ယူဆသော အခြားအကြောင်းများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရ ပေမည်။

ကလေးသူငယ်ကို သာမန်အားဖြင့် ကလေးသူငယ်တရားရုံး များက ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်း မရှိပေ။ ၁၉၉၃ခုနှစ်၊ ကလေးသူငယ်ဥပဒေ ၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး၊ ကလေးသူငယ် အကျိုးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်နှင့် ကလေးသူငယ်၏ အကျင့် စာရိတ္တပြုပြင်ရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်သည်။

၁၉၉၃ခုနှစ်၊ ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၇၂ တွင်-

“ဤဥပဒေတွင် သီးခြားပြဋ္ဌာန်းချက်မပါရှိလျှင် ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ကျင့်ထုံးဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်”ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြစ်မှုဆိုင်ရာကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၃၉ နှင့် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် တရားစီရင်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅(င) အရတရားရုံးချုပ်သည် တရား ရုံးတစ်ရုံးရုံးက ချမှတ်သော စီရင်ချက်အမိန့်နှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြစ်သည့် ၁၉၉၃ခုနှစ် ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇(ခ) အရချမှတ်သော အမိန့် အား ပြင်ဆင်မှုတွင် ပြောင်းလဲစီရင်နိုင်သည်။

၁၉၉၃ခုနှစ် ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၃၁ တွင်-

ပုဒ်မ ၃၀ ပါ ကျင့်ဝတ်စည်းကမ်းများကို ကလေးသူငယ်များ လိုက်နာစောင့်ထိန်းသည့် အလေ့အထရရှိစေရန် မိဘ၊ ဆရာအုပ်ထိန်း သူတို့က နည်းပေးလမ်းညွှန်ပြုရမည်။

ယင်းဥပဒေပုဒ်မ ၃၀ တွင် ကလေးသူငယ်တိုင်းသည် အသက် အရွယ်အလိုက် အောက်ပါကျင့်ဝတ်စည်းကမ်းများကို လိုက်နာ စောင့်ထိန်းရမည်။

- (က) တရားဥပဒေကို စောင့်ထိန်းလိုက်နာခြင်း၊
- (ခ) မိဘအုပ်ထိန်းသူတို့၏ ဆုံးမသွန်သင်မှုကို နာခံခြင်း။

၂၀၀၅
ဦးကျော်တင့်
နှင့်
မြည်ထောင်စု
မြန်မာနိုင်ငံတော်
ပါ ၂

- (ဂ) ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ သွန်သင်မှုကို ခံယူပြီး ငြိမ်းချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားခြင်း၊
- (ဃ) ကျောင်းစည်းကမ်း၊ လုပ်ခွင်စည်းကမ်း၊ ရပ်ကွက်စည်းကမ်း တို့ကို လိုက်နာခြင်း၊
- (င) မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သော အမျိုးဘာသာသာသနာ၊ ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်းများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း၊
- (စ) အရက်သောက်ခြင်း၊ ဆေးလိပ်သောက်ခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး သို့မဟုတ် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်း၊ လောင်းကစားခြင်းနှင့် အခြားအကျင့်စာရိတ္တပျက်ပြားဖွယ် ရာ အမှုအကျင့်များမှ ရှောင်ကြဉ်ခြင်းတို့ဖြစ်သည်။

မန္တလေးမြို့၊ ကလေးသူငယ်တရားရုံးမှ တရားခံသန်းဇော်ဝင်း အား ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇ (ခ) အရခံဝန်ချုပ်ပါ စည်းကမ်း အတိုင်း (၁)နှစ်အတွင်း ကောင်းမွန်စွာ နေထိုင်ကျင့်ကြံစေရေးအတွက် မိဘထံခံဝန်ချုပ်ဆိုအပ်နှံခြင်းမှာ အမှုတွင် ပေါ်ပေါက်နေသောအချက် များအရ မလုံလောက်ကြောင်း တွေ့ရသည်။

အထက်ပါအကြောင်းအရာများအရ မန္တလေးမြို့၊ ကလေး သူငယ်တရားရုံးမှ လျှောက်ထားခံရသူ သန်းဇော်ဝင်းအပေါ်တွင် ၁၉၉၃ ခုနှစ်၊ ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇(ခ) အရ (၁)နှစ်အတွင်း ကောင်းမွန် စွာ နေထိုင်ကျင့်ကြံစေရေးအတွက် မိဘထံခံဝန်ချုပ်ချုပ်ဆိုပြီး ပြန်လည် အပ်နှံသည့်အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်လိုက်ပြီး အဆိုပါအမိန့်အစား လျှောက်ထား ခံရသူ သန်းဇော်ဝင်းအား ၁၉၉၃ခုနှစ်၊ ကလေးသူငယ် ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇(ဂ) အရ (၁)နှစ်ထက်မပိုသော ကာလအတွင်း ကလေးသူငယ် ကြီးကြပ်သူ ၏ ကြီးကြပ်စီမံခြင်းကို ခံယူစေရန် ပြင်ဆင်အမိန့်ချမှတ်သည်။

မန္တလေးမြို့၊ ကလေးသူငယ်တရားရုံးအား ၁၉၉၃ခုနှစ်၊ ကလေး သူငယ်ဥပဒေ၏ နည်းဥပဒေအပိုဒ် ၈၀(ခ) ပါလုပ်ထုံးလုပ်နည်းကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားသည်။